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Datum 

 

17 juni 2016 

Steller vragen 

 

J. Schroot, D66 

Over agendapunt 

 

cie WRG 16 juni 2016 – agendapunt 6 Beheerplannen openbare ruimte 

Het college wordt verzocht de volgende vraag/vragen* schriftelijk/mondeling te beantwoorden: 

 

Verlichting  

- Onderzoek de kosten met alle financiële voor- en nadelen als alle Voorschotense armaturen in 

2017 van LED zijn voorzien. 

Er is meer inzet nodig dan nu beschikbaar om volledig op deze vraag te antwoorden. 

Volstaan wordt met een grove benadering. De uitkomst dient u dan ook enkel te zien als 

een globale indicatie. Bij een totale vervanging in LED zal de energiebesparing min. 50% zijn 

t.o.v. 2014. Uitgaande van eind 2016, na uitvoering van de wijk Noord Hofland, zou het 

financiële voordeel voor lagere energiekosten op circa € 33.000 uitkomen. Ook zullen de 

daarop volgende 20 jaar de onderhoudskosten sneller dalen omdat de LED armaturen in 

deze periode geen tussentijdse vervanging nodig hebben. Deze lagere onderhoudskosten 

zijn berekend op € 30.000 ten opzichte van eind 2016. De besparing zal, bezien over 7 jaar, 

jaarlijks in omvang afnemen en in totaal uitkomen op circa € 150.000. Hier is vanwege 

budgettaire redenen, het grote bedrag ineens beschikbaar stellen, niet voor gekozen. In 

vergelijking tot het ingroeimodel zou er een eenmalige extra budget nodig zijn van circa 

€ 660.000 om alle armaturen in 1 jaar in LED uit te voeren. 

 

Groen  

- Onderzoek of grote percelen grond die tussen flats liggen, door groepen bewoners 

geadopteerd kunnen worden om ze te gebruiken als moestuin, fruittuin of pluktuin. Mensen 

willen misschien wel maar hebben een duwtje nodig om de eerste stap te zetten. Binnenkort 

wordt participatie voor zelfonderhoud van groen nog meer gestimuleerd in de gemeente. 

De raad ontvangt hierover separaat bericht. 

- Gebruik compost in de plantvakken met vaste planten en in boomspiegels als goed voorbeeld. 

Op dit moment worden geen speciale grondstoffen aangebracht bij boomspiegels. Bij vaste 

planten worden de planten in het voorjaar gemulchd. Dit geeft natuurlijke meststoffen af in 

het najaar. Ook wordt mest gestrooid als extra voeding in het voorjaar.  

 

- Gebruik van goede compost (en zo niet de halfverteerde versie) is mogelijk om bodemleven te 

verbeteren. De vraag is echter waar dit voor gebruikt moet worden volgens D66? 

- Onderzoek of het vrijkomende kunstgras van de sportvelden kan worden gebruikt bij 
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speelplekken. Een andere optie is om het her te gebruiken in het kader van de ontstening op 

lastig te beheren plekken die toch verhard moeten zijn. Bijvoorbeeld in boomspiegels of rond 

kunststofpaaltjes of in middenbermen. Het kunstgras wordt vervangen omdat dit versleten 

is, bovendien zijn wij niet de eigenaar van dat kunstgras. De gemeente gaat ervanuit dat het 

materiaal gerecycled wordt door de aannemende partij en op een duurzame manier wordt 

hergebruikt. Kunstgras laat water door. In vergelijking met beplanting ‘neemt’ het geen 

water op en ook kunstgras vraagt onderhoud om geen verloederd uiterlijk te krijgen. O.a. 

mosvorming en onkruid moet worden voorkomen. Daartoe zou het kunstgras geborsteld 

moeten worden en regelmatig bezand.  

Velostrada  

- De insectenhotels takelen af. Wordt er onderhoud aan gepleegd? Eén exemplaar staat in de 

schaduw (valk naast verharding). Daar houden insecten niet van. Kan daar iets aan gedaan 

worden? Het insectenhotel in de schaduw is onlangs door vandalisme gesloopt. Er wordt 

een nieuwe geplaatst maar op een andere locatie langs de Velostrada. Ook wordt gekozen 

voor sterker materiaal. 

- De essen ter hoogte van de Britse school zijn aangetast als gevolg van de dijkophoging èn de 

essentaksterfte. Wat gebeurt hier mee? Diverse bomen zijn in de gemeente door 

essentaksterfte aangetast. De gemeente houdt de ontwikkelingen in de gaten. Indien 

bomen dermate verzwakken zullen deze worden vervangen, mogelijk voor een andere 

soort. Op de dijk zijn door het Hoogheemraadschap ter compensatie al diverse nieuwe 

bomen geplant. 

Bomen  

- Op een aantal vaste plekken , in ieder geval op de Frederik Hendriklaan en op de Oranjekade 

sterven, of vallen om de paar jaar bomen. Vervolgens worden weer precies dezelfde bomen 

op dezelfde plek geplant en gaat het na een aantal jaren weer mis. Hier storen omwonenden 

zich (terecht) aan. Zonde van het geld en gevaarlijk worden als argumenten genoemd. De 

gemeente beoordeeld elke te vervangen boom en tracht op een duurzame wijze te 

vervangen. Hierin wordt per locatie ook de soortkeuze bepaald. Het betreft zo een 

beoordeling per situatie. Hierin worden eveneens belangen afgewogen.  

- In het beheerplan staat over het snoeien van bomen de 4.20 mtr doorrijdhoogte en de 

verhouding stam (1/3) – kroon (2/3). Dit wordt de laatste jaren in de praktijk niet nageleefd. 

Een voorbeeld is de laanbeplanting met berken aan de Papelaan die zeer recent zijn gesnoeid 

waardoor de stam onderhand langer lijkt dan de kroon (omgekeerd van het gewenste beeld 

dus). Dit snoeien kost extra arbeid (en dus geld) en het ziet er lelijk uit. Voor het verkeer was 

er voor de snoeibeurt geen gevaar op schade. In het verleden zijn i.v.m. bewonersafspraken 

snoeimaatregelen uitgevoerd waarbij de aanblik van de bomen veranderd is. De Elzen aan 

de Papelaan hebben bijvoorbeeld een wat onevenredige kroon-stamverhouding gekregen. 
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De gemeente is geen voorstander van het opnieuw op deze wijze snoeien van bomen. 

- De luisbestrijding in de Linden is misschien voordeliger als de brandweer de bomen afspuit op 

het moment dat ze hinder opleveren. De gemeente wil graag vanwege het effect en de 

klachten hinder voorkomen en zetten daarom op preventieve basis larven van 

lieveheersbeestjes in. Afspuiten is theoretisch een mogelijkheid als dat gedoseerd van 

bovenaf kan. Wij zijn niet bekend met voorbeelden in Nederland waar dit zo wordt gedaan. 

Op het moment dat er sprake is van overlast is het vaak zonnig of goed weer en in theorie 

dus een prima moment. Echter, aangezien het in een winkelgebied is heeft dat qua 

uitvoering een aantal praktische overwegingen en zal het meerdere keren gedaan moeten 

worden.  

Invasieve planten  

- Onder andere langs de Veurseweg thv nr 81 groeit Japanse Duizendknoop in een particuliere 

tuin. De wortels van deze plant tast oa funderingen aan en kan enorme schade veroorzaken. 

De schadelijke waterplant Grote Waternavel is ook in Voorschoten gesignaleerd. Kan hier 

aandacht aan worden besteed in lokale media en/of op de gemeentelijke website? Meer 

informatie op https://nl.wikipedia.org/wiki/Invasieve_soort Ja, dit kan. Bijvoorbeeld via de 

geplande strategische communicatie in de komende beheerperiode  

 

Ter Wadding  

- Tijdens de rondleiding op ter Wadding werd geopperd dat het onderhoud door 

buurtbewoners wordt opgepakt. Dit zien we niet terug op pag. 23. Het is opgenomen als 

mogelijkheid om te onderzoeken in het herstel- en beheerplan voor Ter Wadding. Dit wordt 

zo opgepakt in de komende beheerperiode. 

 

Bruggen  

- Betalen wij vergoeding aan Prorail? Waarom? 

Ja. dit betreft de tunnels Horst- en Voordelaan , de Vink en geluidscherm van der 

Hoevenpark. Dit is destijds d.m.v. overeenkomsten tussen de gemeente en Prorail 

vastgelegd. 

 

Tunnel Kniplaan 

- Wie is eigenaar van de tunnel bij de Kniplaan? In tegenstelling tot de tunnel bij de Horstlaan, 

waar graffiti direct wordt verwijderd, groeit de ontsierende graffiti hier geleidelijk aan. De 

tunnel ligt op  een belangrijke toeristische fietsroute. Hier liggen kansen om de tunnel er èn 

mooi uit te laten èn om ons dorp te promoten.  

De tunnel bij de kniplaan is eigendom en in beheer van de Provincie Zuid Holland. 
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- Gebruik geen hogedrukspuiten om houten meubilair zoals brugleuningen te reinigen. De vies 

ogende aanslag komt namelijk snel terug omdat er restjes diep in het hout worden ‘geperst’. 

Per te onderhouden object wordt een afweging gemaakt hoe schoon te maken. Daarbij 

worden constant afwegingen gemaakt tussen kosten, duurzaamheid en praktische 

uitvoerbaarheid. 

 

Geluidsscherm v/d Hoevenpark 

- Is de aanleg van een aarden wal, i.p.v. een geluidsscherm dat regelmatig vervangen moet 

worden met als gevolg enorme kosten, destijds overwogen?  

In 2010 is dit met de ontwikkelaar, ProRail en gemeente vastgesteld om ruimte te besparen 

en te voldoen aan de veiligheidseisen. 

 

Hofvlietbrug 

- Deelname aan een zonnepanelen coöperatie om de energiekosten te dekken van de brug is 

een optie. Of een paneel ter plaatse aanbrengen.  

De energie kosten zijn zo gering (ca. € 250,-/jr ) dat dit nog niet is overwogen. 

 

- De inspectiekosten van € 3500,00 per jaar zijn hoog. Waar ligt dit aan? 

Vanuit bedrijfszekerheid wordt twee keer per jaar mechanisch onderhoud gepleegd en een 

keer per jaar mechanische en elektrische inspectie. Ook is er een keer per jaar elektrisch 

onderhoud en is er een 24 uurscontract voor de storingsdienst afgesloten. 

 

* Aangeven wat van toepassing is. 

 

Toelichting (indien nodig): 

 

 

 


